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2019. szeptember 2-án,reggel 8 órakor tartották atanévnyitó ünnepséget aDeák Ferenc Gimnázium,Közgazdasági és Informati-kai Szakgimnáziumban. Ez

jelezte, hogy a diákok szá-mára is elkezdődött a2019/20-as tanév.Elsőként Haga Ferenc, azOTP Fáy András Alapítványprojektmenedzsere köszön-tötte a megjelenteket. Ki-emelte, hogy mennyire gyü-mölcsöző a 2015 óta az iskola

és az alapítvány között fenn-álló partnerkapcsolat. Hang-súlyozta, hogy a Pénz7 Kvízmájusi döntőjének sikerét azalapítvány is a magáénak érzi,egyúttal újból gratulált Czu-

czor Bencének és Gyenes Ni-kolnak, akik, mint az emléke-zetes, Brüsszelben képvisel-ték Magyarországot és a nem-zetközi mezőnyben a rangos5. helyezést szerezték meg.A Fáy András Alapítványlegjelentősebb nyári prog-ramja évek óta a Balaton part-

ján megszervezett Sikertábor.Idén 24 gimnáziumi tanulóvett részt két turnusban a tá-borban. Haga Ferenc megdi-csérte a diákokat a táborozássorán tanúsított együttműkö-dési készségükért és összetar-tásukért. Hangsúlyozta, hogya záróest igazi örömünnepélyvolt, ahol vastapssal értékel-ték egymás teljesítményét arésztvevők. Megható volt aztlátni, amikor egy különösenhátrányos helyzetű társukat avállukra emelték és nevétskandálva vitték ki, hogy átve-hesse az oklevelét. A trénerekrégóta vártak olyan hangu-latra, mint amilyet a jászárok-szállási diákok teremtettek. Agimnázium pedig azért érde-mel elismerést, mert olyan in-tézmény, amely ilyen diákokatnevel, és számtalan lehetősé-get biztosít tanulóinak a tanó-rákon kívül is.Ezután Gergely Zoltán pol-gármester köszöntőjében rá-világított, hogy Jászárokszál-lás büszke gimnáziumára. 
Folytatás a 6. oldalon.

Tanévnyitó ünnepség
a gimnáziumban

Táskámban könyvek,
füzetek,

Vár rám egy pad
és sok gyerek,

Számok, betűk és dallamok…
Szervusz! Iskola! Itt vagyok!

/Kálnay Adél/Szeptember 2-án kis váro-sunk nyüzsgő reggelre ébredt.Mindenki sietett, ki gyalog, kikerékpárral, ki az anyukájakezét fogva igyekezett az isko-lába, a tanévnyitóra. Ünnep-lőbe öltözött gyerekek, hátu-kon iskolatáska, a legkisebbekgyors léptekkel közeledtek is-kolánk udvarára, a nagyobbakmár egymást megvárva, egy-másnak örülve kerültek bel-jebb az évnyitó színhelyére.Minden év egy új lehetőség atudás kibontakoztatására, el-sajátítására, az új, az ismeret-len megismerésére, feladatoklegyőzésére, sikerek eléré-sére. A csengő hangja oly is-merősen szólt, a nyár jót tettneki, csilingelve figyelmez-tette a tanulókat, kezdődik a2019/2020-as tanév.

Kaszab Ákos 4. a osztályostanuló Balogh József: Iskola-nyitó című versével köszön-tötte a jelenlévőket. Ezt kö-vetően Csőke István alpol-

gármester beszéde követke-zett. Elmondta, hogy e tan-évben is támogatja az önkor-mányzat a tanulók kirándu-lását, valamint segítségetnyújtott a Szent Vince úti vi-

zesblokk felújításához is.Külön köszöntötte a 8. osztá-lyosokat és arra bíztattaőket, hogy minél többen vá-lasszák a helyi gimnáziumot

jövőre, hogy ők is tulajdono-sai lehessenek a laptopok-nak, melyeket most ad át a 9.osztályosoknak Gergely Zol-tán polgármester. 
Folytatás az 5. oldalon.

2019. június 5-én a XVI. Or-szágos Patika Nap Jász-Nagy-kun-Szolnok megyei megnyi-tójára Jászárokszálláson, aSzent Margit Gyógyszertárbankerült sor. Az eseményen a ko-rábbi évekhez hasonlóanszakmai előadások és ingye-nes szűrőprogramok várták azérdeklődőket. A jászberényiSzent Erzsébet Kórház Egész-ségfejlesztési Iroda munkatár-sainak közreműködésévelmegvalósult vizsgálatok soránvérnyomásmérés mellett vér-cukorszint-mérésre, koleszte-rinszint-mérésre, triglicerid-mérésre nyílt lehetőség, vala-mint személyre szabott EKG iskészült WIWE készülékkel. APatika Nap szervezői az egész-ség megőrzésének fontossá-gára, a rendszeres testmoz-gásra, az egészségtudatos élet-mód kialakítására hívták fel afigyelmet. A rendezvénymásik célja volt, hogy az em-berek betekinthessenek egypatika életébe, találkozhassa-nak az ott dolgozókkal és kér-déseikre választ kapjanak.A Csillag Mazsorett Csoportbemutatója nyitotta meg arendezvényt, majd a délelőttfolyamán a Deák Ferenc Gim-názium, Közgazdasági és In-formatikai Szakgimnáziumtanulói által előadott vidámjelenet színesítette a progra-mot és Tóth Lászlóné GubaMária előadásában versekethallgathatott meg a közönség.Norvégia mesés tájain cím-mel Nagy Réka fotóiból nyílt

kiállítás, melyet egy hónaponkeresztül tekinthettek meg agyógyszertárba látogatók.Dr. Romicsné Dr. Görbe Éva,a Semmelweis Egyetem gyer-mekgyógyásza előadásában, avédőoltások terén szerzett ta-pasztalatairól szólva elmondta,hogy kanyaró esetén a be nemoltott gyerekek miatt alakult kikülföldön több megbetegedéskisebb járványt okozva, ez ju-tott át hazánkba és még felnőt-teknél is súlyos lázzal járó álla-potot idézett elő. Jó példakéntemlítette viszont a terhességicukorbetegség megelőzésérealkalmazott diétát. Ez meg-előzte a terhességi diabéteszés a magas vérnyomás kiala-kulását is. A magas vérnyomásgyógyszeres kezelésének ki-egészítésére a mediterrán dié-tát javasolta a szakember. Agyógyszerészek egyik legfon-tosabb feladatának az egyénreszabott tanácsadást jelöltemeg, mely kitűnően működikJászárokszálláson.Dr. Erdei Antal, a Mátrai Ál-lami Gyógyintézet osztályve-zető főorvosa a terápia adhe-renciáról, azaz a betegekneka beállított kezeléshez valóhűségéről tájékoztatta az elő-adás hallgatóit. A gyógyszerés a kezelés hatásossága azonis múlik, hogy a beteg beve-szi-e a tablettát, végrehajtja-eaz életmódbeli változtatáso-kat. Az adatok szerint amagas vérnyomással kezeltbetegek beveszik az előírtgyógyszereket. Az elektro-

mágneses sugárzással kap-csolatban elmondta, hogy amagzatok fejlődő agya sérülé-kenyebb, mint a felnőtteké. Amindennapok során használtmobiltelefonok, mosógépek,elektromos tűzhelyek, mikro-hullámú sütők terhes nőkregyakorolt hatását különbözővizsgálatok bemutatásával is-mertette. A káros mértékű su-gárzás ellen úgy védekezhe-tünk, ha telefonálás közben amobiltelefont távol tartjuk atestünktől és rövid ideig hasz-náljuk, illetve zsebben az ár-nyékoló tok a megoldás.Dr. Szigeti Tamás, a Nem-zeti Népegészségügyi Köz-pont levegőhigiénés szakér-tője a Magyarországon is so-kakat érintő allergiás megbe-tegedésekről tartott előadást.Nagyon fontos a megfelelőmegelőzési módszerek meg-találása. Az allergiások márkét héttel a pollenszezon kez-dete előtt forduljanak szakor-voshoz, hogy az optimálisgyógyszeres kezelést be tud-ják állítani számukra. Emel-lett rengeteg házi praktika lé-tezik, melyek megkönnyíthe-tik az allergiások életét. Pél-dául érdemes a reggeli vagyaz esti órákban kimenni aszabadba, mert olyankor apollenkoncentráció alacso-nyabb. Ugyanakkor az érin-tettek ne a szabadban tere-gessenek, mert a pollensze-mek rátapadnak a ruhákra ésezáltal bekerülnek a lakásba.
Folytatás a 3. oldalon.

Patika Nap
Jászárokszálláson

A 10-es tanulók köszöntik a 9-eseket

Az új reménységeink

Csengőszó
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2019. szeptember 10-én aPetőfi Művelődési Ház nagy-termében tartotta közmeg-hallgatással egybekötött sorosülését városunk képviselő-tes-tülete. Az ülés elején GergelyZoltán polgármester a „Jász-árokszállás sportéletéért” ki-tüntetést adta át Kaszab Lász-lónak, aki az augusztus 19-eiátadáson nem tudott résztvenni. Az interpellációs időszakbanBallagó Zsolt képviselő első-ként az iránt érdeklődött, hogya könyvtár manzárdtető jel-legű kiugró részén az egészszerkezet új bádogozást kap-e.Felvetette, hogy a rendőrőrsállománycsökkenése miatt apolgárőrség segítségét több-ször kellene kérni, fontosvolna, hogy az egyesület tagjaigyakrabban járőrözzenek,mert így a város egyes részeinrandalírozókat is jobbanszemmel tarthatnák. A DeákFerenc utca környéki vízelve-zető árokrendszer felülvizsgá-latával kapcsolatban is inter-pellált. Érdeklődött, hogy aSzentandrási utca műszaki át-adása megtörtént-e már, mivela kivitelezés minőségével nemelégedett, az út több helyen ishullámzó, a szegély kialakítá-sát nem tartja megfelelőnek,ahogyan a vízelvezetést semlátja biztosítottnak. Gergely Béláné képviselő azúj kerékpárút biztonságoshasználata érdekében java-solta megvizsgálni azt a lehe-tőséget, hogy az útkeresztező-déseknél tükrök elhelyezésé-vel könnyíthető-e a közleke-dés.Csomor János képviselőszintén a Deák utca – Kuruczutca és környékét érintő vízel-vezetési problémákkal kap-csolatban interpellált. Az ősziesőzések miatt várható, hogytöbbször lesznek nehezen jár-ható utcaszakaszok, ezért fon-tos, hogy az árokrendszer át-alakításával a víz gyorsabb le-folyását segítő megoldásokattaláljanak. A Bajcsy utca – Télutca kereszteződéssel kapcso-latban kérte, hogy újra vizsgál-ják meg egy gyalogátkelőhelykialakításának lehetőségét,mivel iskolai napokon nagyonsok gyermek közlekedik eze-ken az utcákon. Nagy László Zoltán lakos fel-vetette, hogy a Széchenyi útikerékpárútnál érdemes volnagyalogos forgalomra felhívótáblát elhelyezni. A balesetve-szélyes helyzetek elkerülésétsegítené a Madách utca egy-irányúvá tétele, mivel az utcaegyrészt nagyon keskeny,másrészt nem belátható. Mivela Magyar utca már egyirányú,így a csatlakozó utcákból aDéryné utca felé ki tudnak haj-tani. Varga Lajos lakos elsősor-ban a Hunyadi János utcai jár-dák állapotát kifogásolta,mivel az utcán nem egységes,helyenként magasabb is ajárda, mint a csatlakozó része-ken, ezért nehezen járható. A

Petőfi utca sarkán lévő telek-kel kapcsolatban a tulajdonosfelszólítását, a véleménye sze-rint tűrhetetlen állapotokmegszüntetését kérte.  Szabó József lakos szintén aDeák – Prohászka – Kuruczutcák csapadékvíz-elvezetésé-vel, a városkép kialakításávalkapcsolatban szólalt fel, mivelvéleménye szerint nem meg-határozható a városközpont,illetve arról érdeklődött, hogya különböző beruházásoknál alakosság véleményét kikérik-e.A Dobó úti óvoda felújításávalkapcsolatban kifogásolta, hogya termek belmagasságát nemcsökkentették le, illetve a csa-padékvíz-elvezető csatorna azutcára vezeti el a vizet, nempedig egy ciszternába. Érdek-lődött, hogy a városközpontiparkban és a Széchenyi úti ke-rékpárút mellett található fákgyökérzete miért maradt aföldben. Gergely Zoltán polgármesteraz interpellációkra az alábbiválaszokat adta: a könyvtárteljesen új bádogozást kap, akivitelező hamarosan folytatjaa munkálatokat. Az Alkot-mány utcában az önkormány-zat kérésére, a közbiztonságjavítása érdekében gyakrab-ban járőrözik a rendőrség. Azelmúlt napokban összesenmintegy 58 mm csapadékesett. Sok helyen nehezíti a vízlefolyását, hogy több ingatlan-nál hulladék tömíti el az átere-szeket, a kertek végében folyódelenkát. Ezért fontos, hogy avízelvezető árkok közterüle-ten legyenek, mert akkorkönnyebben tisztíthatók. ADeák Ferenc utcán és környé-kén mindenképpen újra kellterveztetni a vízelvezető rend-szert, mert hatalmas a gyűjtő-területe. A problémát az je-lenti, hogy ha ott felgyorsítjáka víz lefolyását, akkor a Kuruczutcában és a Prohászka utcánönti el a víz a járdákat. A Hu-nyadi utcában alkalmazottmegoldás, vagyis ahol beton-elemekkel rakták ki a medret,megszüntette a vízelvezetésigondokat. A Szentandrási utcaútépítésével egyidejűleg aVígh utcánál egy nagyobb át-ereszt raktak le, a cél az, hogya vizet oda tudják terelni. Avízelvezető rendszerrel kap-csolatban a tervezőnek azegész rendszert vizsgálva kellmegoldást találnia.Telek Pál, a Városgondnok-ság vezetője elmondta, hogy avárosközpontból szinte azösszes víz a Deák Ferenc utca– Kurucz utca – Prohászkautca – Virág Benedek utca ésHunyadi utca útvonalon jut ela gyűjtőig, a Szarvágy-pa-takba. Két zárt szakasz is van,amelyekről jó 25 éve a delen-kák vitték el a vizeket. Amiótaezeket kiváltották, a zárt sza-kaszokat megtisztítani igennehéz. Véleménye szerint a

Kurucz utca – Prohászka utcasarkán lévő földárok, illetve aHunyadi utcának az Arad utca– Szentandrási utcák közöttiszakaszának betonelemekkeltörténő kitöltése könnyítené avíz lefolyását hirtelen érkező,nagy mennyiségű csapadékesetén is. Gergely Zoltán polgármestera kerékpárúti kereszteződé-seknél kihelyezhető tükrökkelkapcsolatban emlékeztetettarra, hogy évekkel korábbanaz Arany János utca sarkán ki-helyezett tükröt két hét alattösszetörték. Véleménye sze-rint csak olyan tárgyakat sza-bad közterületre kihelyezni,amelynek fenntartásáról gon-doskodni tudnak. A kerékpár-út mellett nagyon sok tábla ki-helyezését írta elő a hatóság,ezek karbantartása önkor-mányzati feladat. Az óvatosközlekedést azonban semmi-vel nem lehet kiváltani és fon-tos, hogy a kerékpárutakra neveszélyforrásként tekintsenekaz emberek. Egy adott utcaegyirányúvá tételéhez nagyonátgondolt döntés szükséges.De ahogyan elhangzott, a Ma-gyar utca egyirányúvá tételé-vel kapcsolatban sem volt pa-nasz, a Madách utca esetébenis megvizsgálják ezeket a lehe-tőségeket. Ahogyan sok más esetben, aHunyadi utcai járdaépítések-nél is az önkormányzat bizto-sította az építőanyagot, detöbb ingatlannál mégsem vé-gezték el a vállalt feladatot,ami miatt felszólítást fognakkapni. Problémát jelent az is,hogy bizonyos helyeken meg-emelték a járda szintjét azért,hogy autóval ki tudjanak állni,de ezzel a gyalogosok közleke-dését nehezítették meg. A Bajcsy utcai gyalogátkelő-hely létesítésével kapcsolat-ban Bakainé Magyari Melindaműszaki irodavezető el-mondta, hogy a tervezővelmár korábban megvizsgáltáka helyszínt, ismét foglalkoznakmajd a kérdéssel. Ha nem isközvetlen a kereszteződésben,a Pethes utcából egyből a Télutcába átnyúlóan, de esetlegeltolva lehetne létrehozni egyzebrát. Így a gyerekek is biz-tonságosabban közlekedhet-nek majd az úton. Gergely Zol-tán polgármester hozzátette,hogy csak az illetékes hatóságengedélyével alakítható kizebra, helyezhető el jelzőtábla.Minden kérdéses helyszíntújból megvizsgálnak. A Petőfi utcai üres telekkelnagyon sokat foglalkoztakmár, többször felszólították atulajdonost, bérkaszálást ren-deltek el. További lépéseketfognak tenni az ügyben.A városképpel kapcsolatosészrevételre válaszolva el-mondta, szerinte figyelmetlenaz, akinek nem tűnik fel, hogya központ a körforgalomnál

van, ahol a Polgármesteri Hi-vatal és a művelődési ház ta-lálható. A kivágott fák tuskói-nak kiszedését akadályozza aszámos közmű, melyneknyomvonala körülöttük talál-ható. A két platánfát azért kel-lett kivágni a Széchenyi úton,mert már az előtte lévő kerí-tést emelte meg. A szakértőivélemények szerint, ha a ke-rékpárútnál hidat építettekvolna a fák mellett, pár évenbelül azt is megemelte volna agyökérzet, ahogyan korábbana szennyvízaknát is összerop-pantotta. A fatuskókat gombá-val fogják beoltani, amelytőlidővel elporladnak. A Szentandrási utcai beru-házás még nem készült el, aműszaki átadásra sem kerül-hetett így sor. A kivitelezést fo-lyamatosan ellenőrzik, a mű-szaki ellenőrtől függetlenül is.Ahol szükséges, felhívják a ki-vitelező figyelmét a javításra.A műszaki ellenőr felelőssége,hogy csak műszakilag megfe-lelő kivitelezést fogadjon el. A Dobó úti óvoda öt-hat éveműködik a jelenlegi formában,sosem volt gond a belmagas-sággal. A padlófűtésnek kö-szönhetően az elhasznált, po-rosabb levegő a fenti részreszáll fel és nem a gyerekekszívják be. A beruházásokkal kapcso-latban mindig tájékoztatják alakosságot és lehetőséget biz-tosítanak a véleményezésre is.A kerékpárút beruházás előttminden érintett ingatlan tulaj-donosával külön egyeztettekarról, hogy a gépkocsibehajtómegépítését hogyan kérik,mindenkinek bírják a bele-egyezését az elvégzett mun-kára vonatkozóan. BakainéMagyari Melinda műszaki iro-davezető megerősítette, hogykülönböző fórumokon zajlot-tak egyeztetések. 2017-ben,még a beruházás indítása előttvolt egy lakossági fórum,ahova meghívták a lakókat is.Bár nem nagy számban vettekrészt, de az érdeklődők min-den kérdésükre választ kap-tak. A kivitelezés folyamatá-ban mindig egyeztettek velük.Próbáltak mindent úgy kiala-kítani, hogy mindenkinekmegfelelő legyen a műszakiátadás idejére.  Az interpellációk után a kétülés között eltelt időszakbanvégzett munkáról szóló beszá-moló főbb pontjait ismertetteGergely Zoltán polgármester. Ezt követően Telek Pál, a Vá-rosgondnokság vezetője a hul-ladékudvar nyitvatartási ide-jének esetleges bővítésévelkapcsolatos tájékoztatójáthallgatták meg a képviselők. Ahulladékudvar a REGIO-KOMTársulás tulajdona, a működ-tetést az önkormányzat vál-lalta. Mivel a telepen elhelye-zett hulladék gyakoribb elszál-lítását a REGIO-KOM Kft. ka-

pacitás hiányában nem tudjavállalni, ezért a nyitvatartásmódosítása sem indokolt. Bal-lagó Zsolt képviselő jelezte,hogy a zöldhulladék elszállí-tása akadozott egész nyáron.A REGIO-KOM Kft. a szelektívhulladékgyűjtő szigetektőlnem szállítja el az egyéb kihe-lyezett hulladékot. A Dérynéutcai szigetnél rendszeresentöbb zsáknyi hulladék talál-ható. Az utcákat járva több he-lyen is észlelhető, hogy a hul-ladékszállító autóból folyama-tosan ömlik a szennylé, amikomoly közegészségügyi ve-szélyeket hoz magával.Gergely Zoltán polgármesterválaszában elmondta, hogybár a gépjárművek műszakiállapotával nincs gond, a kar-bantartás és a tisztítás hiány-zik a járműveknél. Mindig jel-zik ezt a problémát is, de csakígéretet kapnak a REGIO-KOMKft-től. Az önkormányzat dol-gozói minden pénteken össze-gyűjtik a hulladékot a szelek-tív szigetektől. Az Örsi útnállévő szigetnél viszont már hét-főre ugyanannyi szemét gyűlikössze. Ezt a területet egy ka-mera is figyeli, négy feljelen-tést tettek már a felvételekalapján, de nem tudnak arról,hogy eljárást indítottak-ebárki ellen. Csőke István alpolgármestervéleménye szerint a hulladék-udvar nyitvatartását nem kellbővíteni, hanem a szükségesszállítást kell végrehajtani. Asárga zsákokat havonta két-szer szállítják el, pedig a zöldzsákokat kellene inkább gyak-rabban cserélni, mivel az előb-biek általában nincsenek tele.Őszi szezonban zöldhulladéksokkal nagyobb mennyiség-ben keletkezik, amit a hulla-dékudvaron sem tudnak min-dig fogadni. Ezért kellene azőszi-tavaszi szezonban meg-cserélni a sárga és zöld zsákokszállításának gyakoriságát. Ki-fogásolta, hogy a legutóbbisárga zsákos hulladék elszállí-tásakor nem kaptak cserezsá-kot. Viszont így a következő al-kalommal sem várható, hogykapjanak, mivel a hulladék-szállító autó csak ott áll meg,ahol van kihelyezett zsák. A tájékoztatót követően a2019. évi költségvetési rende-let, illetve az önkormányzativagyonrendelet módosításá-ról döntött a képviselő-testü-let. A hétközi orvosi ügyeletiellátás óradíját 2019. augusz-tus 1-től 3.000,- Ft-ban állapí-tották meg a képviselők, majda településrendezési eszkö-zök 2019. évi módosításaihozkapcsolódó partnerségi eljá-rás lezárásával és a környezetivizsgálat szükségességévelkapcsolatos határozatokathozták meg. A Városi Könyvtár igazgató-jának Paksi Csabánét neveztékki, majd a korábbi évekhez ha-

sonlóan az óvodai csoportokés iskolai osztályok részére ta-nulmányi kirándulás költsé-geinek biztosításáról döntöt-tek. A Városi Óvodában 324gyermekre 1.944.000,- Ft-ot,az általános iskolában 560 ta-nulóra 4.480.000,- Ft-ot, a gim-náziumban pedig 245 tanulóra2.450.000,- Ft-ot biztosítanaka 2019/2020-as tanévben. A Jászárokszállási VárosiSportegyesületet a2019/2020-as tanévben  TAOkeretein belül elnyert29.644.896,- Ft összegű támo-gatás önrészének biztosításacéljából 9.253.304,- Ft-tal tá-mogatja az önkormányzat. A képviselők döntöttekarról, hogy ismételten kiírjáka Városi Óvoda óvodavezetőipályázatát, az intézmény en-gedélyezett létszámát pedig2019. szeptember 16. napjá-tól kezdődően 39 főben hatá-rozták meg. A Városgondnok-ság engedélyezett létszáma2019. október 1-től kezdő-dően egy fővel emelkedik. Sorkerült a Városgondnokság, aGondozási Központ és a Jász-árokszállás Városáért Alapít-vány alapító okiratának mó-dosítására is. Az önkormány-zat az idei évben is 800.000,-Ft önerővel csatlakozik aBursa Hungarica Ösztöndíj-pályázathoz. Az OrszágosMentőszolgálattal kötendőajándékozási szerződés sze-rint az önkormányzat a jászá-rokszállási mentőállomásnak3 darab klímaberendezéstadományoz, melyek tulajdon-jogát ajándékozás jogcíméningyenesen, végérvényesenés visszavonhatatlanul átru-házza az Országos Mentő-szolgálat részére azzal a kikö-téssel, hogy ezen eszközök ki-zárólag a jászárokszállásimentőállomáson használha-tóak, másik mentőállomásranem adhatók át.A képviselő-testület hozzá-járult ahhoz, hogy a képvise-lők a használatukba adottlaptopokat megvásárolják.Döntés született a „Jászárok-szállás, Szent Vince utcaijárda (Damjanich és Csikósutca közötti szakasza) épí-tési és környezetének rende-zési munkálatai” című pro-jekt kapcsán a pénzügyi fe-dezetről, a kivitelező szemé-lyéről, a „Polgármesteri Hi-vatal energetikai korszerűsí-tése” című projekthez kap-csolódóan megkötött vállal-kozási szerződés módosítá-sáról, valamint a Petőfi Mű-velődési Háznak az épületfelújításával és hangtechni-kai fejlesztésével kapcsola-tos pályázatairól is. A zárt ülésen helyi lakásvá-sárlások támogatásáról szólóhatározatokat fogadott el aképviselő-testület. 
–  nir  –

Tájékoztató közmeghallgatásról
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A gazdák a tavalyival ha-sonló mennyiségű termésttakarítottak be a naprafor-góból. A szórás igen nagy,1,5-3,7 tonna/hektár, átlago-san 2,8 tonna/hektár körüli.Az értékesítési ár is hason-lóan alacsony, mint a tavalyivolt, 86-88.000,- Ft/tonna anettó ár. A betakarítás jólhalad, szeptember végéig beis fejeződik. A kukoricánakkedvezett az időjárás, 7-10tonna várható hektáronként.Azonban a sertéspestis mi-atti állománycsökkenés és abaromfiágazat zsugorodásamiatt az értékesítési ár 36-38.000,- Ft/tonnánál nemakar magasabbra emelkedni.A Polgármesteri Hivatalenergetikai beruházása be-fejeződött, a díszterem fel-újítását saját szakembere-inkkel október első hetéigbezárólag elvégezzük. A fel-újítás keretében új padoza-tot, új festést és tapétát, va-lamint új hangosítási rend-szert kap a terem. A felújítása díszterem előterének át-építésével, valamint az elsőlépcső burkolásával folytató-dik. A Polgármesteri Hivataludvarán a megnövekedettgépjárműforgalom miatt újparkolók kialakítását való-sítjuk meg. A művelődési házenergetikai felújítása jólhalad. A homlokzati nyílá-száró cserék megkezdődtek,szeptember végére várha-tóan ezek is készen lesznek.Erre az épületre az energeti-kai pályázatot szeptember17-én beadtuk, a hiánypót-lás is megtörtént. Októberhónapban várhatóan ered-ményt fognak hirdetni. Re-ményeink szerint az unióstámogatásból mi is részesü-lünk. A Thiel Bernát úti új

nosztalgiakútról újabb víz-mintát vettek, és várhatóanaz eredmény jó lesz a szak-emberek előzetes vélemé-nye alapján. Az eredménymegérkezése után a kút kö-rüli szalagokat eltávolítjuk, avíz összetételét tartalmazótáblát a már megszokottmódon kihelyezzük. A kútparkolójának, környezeté-nek díszburkolatos kialakí-tása elkészült, három ma-gaskőrist is elültettünk éspadokat, hulladéktárolót iselhelyeztünk. Biztosítottukaz akadálymentes megköze-lítést is.Az útépítés a Szentandrásiés a Thiel Bernát utcákban ahibák kijavításával, újrama-rásokkal, szőnyegezésselfolytatódott. A Kisfaludy ut-cában a járda-, parkoló- ésútépítés felgyorsult, a minő-ségi kifogásokat az építésinaplóba rögzítettük és csakelső osztályú munkát foga-dunk el. A Tavasz utcai bur-kolat megerősítés, szőnyege-zés a végéhez közelít. A kétgyalogátkelő, a Dobó utcai ésa Széchenyi utcai használat-bavételi engedéllyel rendel-kezik. A kivitelezők az észlelthibát kijavították és a ható-ságok jóváhagyták. A kerék-párút elkészült a Széchenyiúton, a Kossuth útival együtt.A használatbavételi enge-dély eljárása megindult, vár-hatóan szeptember végéigbefejeződik. Örömmel látom,hogy az új kerékpárutat na-gyon sokan használják, olya-nok is, akik az autó helyettültek át a kerékpárra. A köz-úton való kerékpározás anagy kamionok, buszok, anagy forgalom miatt baleset-veszélyessé vált, ezért pontidőben készült el az új ke-

rékpárút és újult meg a régi.A könyvtár födémszigeteléseelkészült és az új tető építéseis befejezés előtt áll. Új cse-répfedést, teljes lemez- éscsatornarendszer cseréjét,új villámhárító kiépítéséttartalmazza a beruházás. Azelmúlt időszakban ezenkívül új fűtési rendszert ka-pott az épület. A Széchenyi úti GyőzőGyula kútnál saját kivitele-zésben díszburkolattal lát-tuk el a kétoldali gépkocsi-bejárót, amellyel a sárfelhor-dást szüntettük meg, vala-mint a kút akadálymentesmegközelítését is megvalósí-tottuk. A Hunyadi utca vé-gére kiszállított, bontásbólszármazó beton és tégla fel-dolgozása megkezdődött.Először a föld kirostálásatörténik meg, majd a tisztabetontörmelék darálása. Azígy összedarált anyagot út-építésre, padkaerősítésrefogjuk felhasználni. A Dobóúti és a Lehel úti óvoda újudvari játékait birtokba vet-ték a gyerekek. Jó látni, hogymennyire örülnek neki ésöröm azt tudni, hogy a városmegengedheti magának,hogy saját költségvetésbőlezeket a beruházásokatmegvalósíthatja. A Deák Fe-renc Gimnáziumba 60 dblaptopot biztosítottunk a 9.évfolyamos diákoknak. Ez aprogram 7. éve működik,esélyegyenlőséget biztosítvaminden Deák diáknak. Az is-kolakezdési támogatásra5.000.000,- Ft-ot különítet-tünk el, amelynek a kifize-tése már elérte a 70%-ot. Adiákok tanulmányi kirándu-lását immár 3. éve támogatjaaz önkormányzat, közel10.000.000,- Ft-ot elkülö-

nítve erre a nemes célra. El-készíttettük a Széchenyi Ist-ván Általános Iskola udvará-nak rendezési tervét egysportudvar kialakítása érde-kében. Több mint 10 évigdolgoztam azon, hogy az is-kola melletti házakat megvá-sároljuk és ezzel az udvarbővítését megvalósítsuk. Ezaz udvar jelenleg saras, po-csolyás, rendezetlen. Az is-kola állami fenntartású, a fej-lesztést a KLIK-nek kellenemegvalósítani. Mivel ezeddig nem történt meg és ami gyerekeink járnak ebbeaz iskolába, ezért készítettükel a tervet és teszünk megmindent, hogy meg is tudjukvalósítani.  A városnak hitele, adós-sága nincsen. A mai napon705.083.802,- Ft van a városszámláján, amelynek egyrésze a folyamatban lévő be-ruházásokkal kapcsolatbanszerződéssel lekötött, de ígyis több százmilliós tartalékáll rendelkezésre az új ter-vek, feladatok megvalósítá-sára. Mindig igyekeztünk kétlábbal a földön állva megter-vezni a fejlesztéseket,ügyelve arra, hogy a számlá-kat ki is tudjuk fizetni.A 2019. évi felújítási kia-dásokra 601.510.000,- Ft-otterveztünk, amelyből az első8 hónapban 230.432.000,-Ft-ot (38,31%) már kifizet-tünk. Új beruházásra a ter-vünk 420.527.000,- Ft,amelyből az első 8 hónap-ban 247.905.000,- Ft-ot(58,95%) kifizettünk. A kifi-zetéseket mindig a műszakiellenőr igazolása és a sajátellenőrzésünk után teljesít-jük.
–  Gergely Zoltán  –

Polgármester jelenti

Folytatás az 1. oldalról.Dr. Váradi István gyermek-gyógyász szakorvos a kisgyer-mekek, a kisiskolások és a ser-dülő korosztály jelenlegiegészségi állapotát ismertette.Kiemelten beszélt az elhízásveszélyeiről, az elkerülés lehe-tőségeiről. Horváth Józsefné is-kolai védőnő előadásának té-mája a következő volt: A meta-bolikus szindróma és kezelé-sének táplálkozással, életmód-dal kapcsolatos elemei. Ezt agyakori betegséget elhízás,magas vérnyomás, magas vér-cukorszint és kóros vérzsír-összetétel jellemzi. A hallga-tók megtudhatták, hogy ezenelváltozások már önmagukbanis fokozzák a szívkoszorúér be-tegség, a stroke és a 2-es típusúcukorbetegség kialakulásánakvalószínűségét, együttesenazonban még jobban emelik akockázatot és rövidítik azéletet. Az előadó felhívta a fi-gyelmet arra is, hogy a terápiasorán az étrend kialakításánáltörekedni kell a zsír-, a szén-hidrát-, a só- és cukorbevitelcsökkentésére, a rostokban,zöldség- és gyümölcsfélékbengazdag ételek előnyben része-sítésére, az elhízás megelőzé-sére, illetve a mozgásszegényéletmód megváltoztatására, adohányzás és az alkoholfo-gyasztás mellőzésére.Az idei Patika Nap különlegesvolt abból a szempontból is,hogy kiegészült egy ünnepé-lyes átadóval. A több mint kétévig tartó építkezés eredmé-nyeként Jászárokszállás városaegy új és korszerű intézmény-nyel bővült. A Szent MargitGyógyszertárban egy modernpatika robot segíti a gyógysze-

részek munkáját, az orvosi ren-delők pedig alapfelszereltség-gel rendelkeznek. Kiss Csabaapátplébános megáldotta azépületegyüttest, melyet szalag-átvágással hivatalosan is átad-tak a nagyközönségnek.Dr. Dobos Józsefné dr. LászlóErika szakgyógyszerész, tulaj-donos ünnepi beszédében egyálom megvalósulásáról mesélta megjelenteknek: „A mi cé-günk 25 évet tudhat maga mö-gött. A komoly múlt azonbanhasonló felelősséggel is jár be-tegeink és partnereink feléegyaránt. Nem túlzás kijelen-teni, hogy gyógyszertárkénttöbb ezer ember élete múlikrajtunk, az általunk biztonsá-gosan, magas színvonalon ésidőben elkészített készítmé-nyeken.” A Patika Nap kapcsánelmondta, hogy céljaik közétartozik a betegek és gyógysze-részük kapcsolatának megerő-sítése a gyógyszerek alkalma-zása során. Hangsúlyozta:„Nagy változások jellemeztékaz elmúlt 25 évet, de a gyógy-szertár feladata nem változott.Magas színvonalú, nagyon biz-tonságosan működő gyógy-szertárat alakítottunk ki Jász-árokszálláson.” Küzdelmeiketsikerek kísérték. Jászárokszál-láson létrehoztak egy 21. szá-zadi gyógyszertárat, mely min-denben megfelel a kor kihívá-sainak. Dr. Dobos Józsefné dr.László Erika ünnepi köszöntő-jét ezekkel a szavakkal zárta:„A Szent Margit Gyógyszertárértékként tekint a múltjára, amenet közben hagyománnyávált szokásaira. Büszkék va-gyunk arra, hogy az ember-ekért dolgozunk.”
–  Görbe Szilvia  –

Patika Nap
Jászárokszálláson

A jászárokszállási lakóhellyel
vagy bejelentett tartózkodási
hellyel rendelkező általános isko-
lás, középiskolás vagy felsőfokú
oktatási intézmény nappali tago-
zatán tanulmányokat folytató diá-
kok részére a polgármester
évente egy alkalommal iskolakez-
dési támogatást állapít meg.

Az iskolakezdési
támogatás mértéke:
– általános iskolánál 4.000,- Ft/fő,
– középiskolánál
• a nemzeti köznevelésről szóló tör-

vény és a nemzeti köznevelés tan-
könyvellátásáról szóló törvény értel-
mében ingyenes tankönyvellátásban
nem részesülő gyermekek esetén
8.000,- Ft/fő,

• a nemzeti köznevelésről szóló tör-

vény és a nemzeti köznevelés tankönyv-
ellátásáról szóló törvény értelmében in-
gyenes tankönyvellátásban részesülő
gyermekek esetén 6.000,- Ft/fő,

– főiskolánál és egyetemnél 12.000,-
Ft/fő.

A nemzeti köznevelésről szóló
törvény és a nemzeti köznevelés
tankönyvellátásáról szóló törvény
értelmében ingyenes tankönyvel-
látásban részesülő gyermekek a
következők:

• tartósan beteg vagy fogyatékos
gyermek,

• három- vagy többgyermekes csa-
ládok gyermekei,

• rendszeres gyermekvédelmi ked-
vezményben részesülő gyermekek,

• az általános iskola 1-8. osztályos
tanulói,

• a középiskola 9. osztályos tanulói.Az iskolakezdési támogatás kifize-tése a kérelmező által megjelöltbankszámlaszámra történő átutalás-sal történik.Az iskolakezdési támogatás irántikérelmeket tárgyév szeptember 1. ésoktóber 31. napja közötti időszakbanlehet benyújtani a jászárokszállásiPolgármesteri Hivatal hatósági iro-dáján. A beadási határidő elmulasz-tása jogvesztő.A támogatás iránti kérelemhez atanulói jogviszony igazolása szüksé-ges!
–  Jászárokszállás Város

Önkormányzata  –

ISKOLAKEZDÉSI TÁMOGATÁS
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Folytatás az 1. oldalról.Ezután átadta Kis-SimonnéGoda Évának, a szülői munka-közösség elnökének a KihívásNapján nyert utalványon vásá-rolt labdákat, melyhez ugyan-annyi összeggel az önkor-mányzat is hozzájárult. Sok si-kert, jó eredményeket kívántminden tanulónak az új tan-évre.Bobák Tiborné intézmény-vezető köszöntötte a tanév-nyitó ünnepség résztvevőit,különös figyelemmel a legki-sebb diákokat, akik mostlépték át először iskolánkkapuit. Elmondta, hogy az el-következendő napokban, he-tekben fokozottan figyelnekmajd rájuk, segítik őket,hogy sok új barátot szerez-zenek, élményekben gazdagperceket, órákat töltsenek el

új, második otthonukban,ahol segíti őket Szikra Bet-tina, Paulai Andrea és Sza-bóné Ulaki Erika tanító néni.Az ötödik osztályosok életé-ben is egy új szakasz kezdő-dik, ahol Petőné GyenesMária, Lóczy Péterné és Dr.Nemodáné Mogyorósi Zitatanárnők segítik az átmene-tet. Ezután a nyolcadik osz-tályosokhoz szólt. Elmondta,hogy ők a példaképek kisebbtársaiknak, kérte, hogy mu-tassanak tanulásukkal ésmagatartásukkal példát al-sóbb évfolyamos társaiknak.Nehéz feladat előtt állnak,dönteniük kell, hol folytas-sák tanulmányaikat, e tanév-ben sok feladat vár rájuk,melyhez segítséget kapnaktanáraiktól és családjuktól.Majd szólt a személyi válto-zásokról, mely nem kevésfeladat elé állította az intéz-mény vezetését. Ezúton kö-szönte meg kollégáinak a se-gítőkész, pozitív hozzáállást,hogy egy csapatban együttgondolkodva segített min-denki a feladatmegoldásban.Több új nevelő kezdte atanévet iskolánkban. Az in-tézményvezető bemutatta azúj kollégákat: Lóczy Péter-nét, aki az 5. b osztályfőnökiteendőit látja el, Party-TóthOrsolya történelem-rajz sza-kos nevelőt, Kisné CsordásErzsébet, Kocsisné Kovács Il-

dikó, Tábi Józsefné és VágóAlexandra tanítónőket, akika napközis tanulók ellátásá-ban fognak tevékenykedni. Atávozó Kiss Gábor Zoltánnéhelyett a 7. c osztályfőnökeBankáné Mező Katalin lett.Gaál Andrea zongoratanár-nőt idén is Csóka Károlyfogja óraadóként helyettesí-teni, óraadó szolfézstanárpedig Kecskés Istvánnényugdíjas pedagógus lesz. Ezután ismertette a nyáriprogramokat. Sikeres pályá-zatnak köszönhetően nyárinapközis táborokban vettekrészt tanulóink iskolánkban,valamint bentlakásos tábor-ban Jászboldogházán és Bo-gácson. Az idegen nyelvimunkaközösség szervezésé-ben diákjaink Angliába ésAusztriába is eljutottak, és

közben felejthetetlen élmé-nyeket szereztek. A DélibábCiterazenekar Örkényben, aCsutorás Nemzetközi Népze-nei Táborban és Várhosszú-réten, a Gömöri KézművesVásáron vett részt. Hegedűtanszakos zeneiskolás tanu-lóink egyhetes nemzetközitáborban gyarapíthatták tu-dásukat Berekfürdőn. A nyárfolyamán megtörtént a mel-lékhelyiségek, öltözők tiszta-sági festése, az alsó tagoza-tos osztályokban szinte min-denütt újrafestették a lába-zatot. Köszönetét fejezte ki atechnikai dolgozóknak és aVárosgondnokság dolgozói-nak áldozatos munkájukért.Örömmel közölte, hogy el-kezdődött a Jászberényi Tan-kerület és JászárokszállásVáros Önkormányzata ösz-szefogásával a Szent Vinceúton a mosdóhelyiségek tel-jes felújítása. Az épület tető-szerkezete az önkormányzatjóvoltából megújult, új cse-rép került rá. A Szent Vince úton a szü-lők anyagi támogatásávalszülők, munkatársak és akarbantartók munkájával azépületek külső homlokzata,bejárati ajtaja felújításra ke-rült. Az udvar egy része füve-sítésre került egy apukaanyagi támogatásával és szü-lők, kollégák segítségével.Köszönetét fejezte ki Farkas

Gábor, Nemoda Richárd, Ko-csis Barnabás és Faragó Ró-bert szülőknek az anyagi tá-mogatásért és segítségért.Emellett köszönetet mon-dott Kis-Simonné Goda Évá-nak, az SZMK elnökének aszervezésért, irányításért,valamint Antal Péterné alsósintézményvezető-helyettes-nek, aki az egész nyár folya-mán folyó felújítási, karban-tartási munkálatokat koor-dinálta. Ezt követően ismer-tette a tanévben bevezetésrekerülő újításokat a zavarta-lan tanítás-tanulás érdeké-ben:• minden diáknak joga vana zavartalan tanuláshoz,• minden tanárnak jogavan a zavartalan tanításhoz,• mindenkinek kötelességemások jogait tiszteletbentartani.Ez a három mondat min-den osztályteremben felkerüla tanterem falára, mely köte-lező érvényű mindenkire, ésamely alapelve az Arizonaprogramnak, mely beveze-tésre kerül intézményünk-ben. A program célja annakbiztosítása, hogy a tanulniakaró diákok jogait megvédjeaz órák normális menetét za-varókkal szemben és a tanárnyugodt körülmények közöttvégezhesse nevelő-oktatómunkáját. Ez a program másiskolákban sikeresen műkö-dik, bízik benne, hogy isko-lánkban is hatékony és ered-ményes lesz.Célul tűzték ki, hogy el-nyerjék az ökoiskola címet.Fontosnak tartják, hogy a ta-nulók figyeljenek környeze-tükre, tudatosan óvják ésvédjék azt.Iskolánkban 6 csoportbanbevezetésre kerül a TanulásKönnyítő innovatív oktatásiprogram, amely nem az okta-tás problémáiról, hanem a ta-nulás öröméről szól. A Tanu-lás Könnyítő Programban agyerekek a sikeres, boldogéletre készülnek, ahol öröm atanulás. A foglalkozások ba-rátságos környezetben, sokfejlesztő eszközzel, a testet ésa szellemet egyszerre tornáz-tatva, jó hangulatban folynak.A program beindításához aCarrier Cr Magyarország Kft.nyújtott anyagi támogatást,melyet Bobák Tiborné ezútonis megköszönt. Szent-GyörgyiAlbert gondolatával nyitottameg a 2019/2020-as tanévetés egyben mindenkinek sike-res évet kívánt. A tanévnyitóünnepség hagyománya a le-endő első osztályosok versesköszöntője. Verseikben máraz első osztályos feladatokrólszóltak, elmondták, milyen jólesz, mert megtanulnak írni,olvasni, vár rájuk a sok csoda,mely az iskola.
–  Szabó Erika  –

Csengőszó

Indulás a tudás háza felé

A mese a gyermekek szá-mára jóra fordult a Jászárok-szállási Városi Óvodában, dehogyan is jutottunk el odáig,azt most elmesélem.Óvodavezetőként nagyonnehéz helyzetben vettem át azóvoda irányítását, az óvoda-

pedagógus-hiány sajnos a mióvodáinkban is olyan nagymértéket öltött, hogy kérdé-sessé vált, hogyan tudom elin-dítani a 2019-2020-as neve-lési évet. Sok kiírt pályázateredménytelenül zárult, a hir-detésekre senki nem jelentke-zett. Ekkor éreztem, más

irányba kell elindulni. Megke-restem sorban a nyugdíjasóvodapedagógusokat. A csodaitt kezdődött, az első felkéré-semre igent mondtak. A hosz-szú évtizedeken eltöltött óvo-dapedagógusi pálya zárása-ként a megérdemelt pihené-

sükből tértek vissza vala-mennyien a munka világába.Számukra nem munka, hiva-tás, a gyermekek iránti oda-adás kifejezése. Az óvodánakműködnie kell, kell óvónéni,daduska néni és persze sok-sok vidám, boldog kisgyer-mek.  A segítségadás mindig

öröm annak, aki adja, annak,aki kapja egyaránt, jelen eset-ben a kisóvodásoknak.Nagyon köszönöm KovácsZoltánné Lajos Krisztinának,hogy elfoglaltságai mellettfélállásban tudta vállalnióvodásaink nevelését. Különköszönöm az itt maradt óvo-dapedagógusoknak, pedagó-giai asszisztenseknek a ki-tartását, hogy együttes erő-vel el tudtuk indítani a neve-lési évet és szeptember 2–ánel is indult minden szépen,ahogyan az előző években is. Kellemes hónapokat kívá-nok a nyugdíjas kollégáknakJászárokszállás óvodáiban, jóegészséget, szeretetet, tiszte-letet, megbecsülést és jó mun-kát az elkövetkező időszakhoz.Ezzel a kedves gyermekdal-lal szeretném megköszönni anyugdíjas óvónénik segítségét: 
„Jöttem karikán,

kicsi taligán.
Három véka fülemüle

énekel a fán.
Kordé, kocogó, taligakerék,

Három véka jó kívánság
áldjon meg az ég.”

–  Bobákné Petró Krisztina  –
mb. óvodavezető

Csodák
pedig olykor születnek!

Balogh Gyuláné, Nagy Ferencné, Szabó Zoltán Józsefné,
Csányi Magdolna, Bagi Lászlóné, Szabóné Bobák Zsuzsa,
Bódis Judit, Faragó Lászlóné, Kókai Lászlóné
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2019. szeptember 8-án, im-máron negyedik alkalommalhívtuk megemlékezni az egy-kori Gyarokparti Iskola volt di-ákjait és családtagjaikat. Az
idei évben sajnos az időjárásikörülmények nem tették lehe-tővé, hogy az egykori iskola he-lyén emlékezzünk, így a jász-ágói Jézus Szíve Templomban

került sor az ünnepi szentmisemegtartására. A Kiss Csabaplébános által celebrált szent-misét követően az egykori is-kolát ábrázoló fotók elé kerül-tek elhelyezésre a megemléke-zés koszorúi az egykori diákokés Jászágó Község Önkor-mányzatának képviselői által.Ezt követően Mozsár Lászlónépolgármester asszony köszön-tötte a jelenlévőket, majd meg-emlékező gondolatai után a já-szágói Polgármesteri Hivatalházasságkötő termébe invi-tálta a résztvevőket egy kötet-len baráti beszélgetésre. Kö-szönjük szépen mindenkinek,aki valamilyen formában hoz-zájárult az ünnepi megemléke-zés lebonyolításához. Mert„nincs nagyobb kincs az emlé-keinknél. Hiszen azok tesznekminket azzá, akik vagyunk, ésakivé válni akarunk.”              
–  BA  –

Ünnepi megemlékezés

A Jászvidék augusztusi számában az Ünnepi beszéd a Redemptio em-
léknapján című cikk végén helytelenül jelent meg az ünnepi beszéd-
mondó neve. Besenyi Vendel ünnepi beszédét közöltük három részbe
szedve lapunkban. A tévesztésért elnézést kérünk!

/A szerk./

Helyreigazítás

Folytatás az 1. oldalról.Bár az iskolák állami fenn-tartásúak, a város próbáljakomfortosabbá tenni az életetaz oktatási intézményekben.Az önkormányzat továbbra iskiemelt területnek tartja azoktatást és folytatódnak a ko-rábbi évek pénzügyi program-jai: a tankönyvtámogatás, azosztálykirándulások költsé-gei-hez történő hozzájárulás,a városi termálfürdő addiglesz nyitva, ameddig azt az is-kolák kérik és csoportos láto-gatás esetén a diákok ingyenhasználhatják a strandot. Aközépiskolai laptop-programimmár hetedik alkalommalvalósul meg. Ennek kereteinbelül minden gimnáziumi ta-nulmányait megkezdő diáksaját használatra laptopot kap,mely tanulmányai befejezéseután a tulajdonába kerül. Ger-gely Zoltán átnyújtotta azt asporteszköz-csomagot az in-tézménynek, amelyet a Kihí-vás Napján való aktív részvé-teléért kapott a város, és ame-lyet az önkormányzat sajátforrásból kiegészített. Ezutánátadta a laptopokat a kilence-dikes tanulóknak.Majkutné Tóth Emma intéz-ményvezető a tanév megnyi-tásakor felidézte, hogy milyentapasztalatokat gyűjtött, ami-kor a közelmúltban meghí-vottként részt vett 25., illetve50. érettségi találkozókon. Arégi diákok elsősorban nem atanórákon tanultakra emlé-keztek. Az emlékezetben sok-kal inkább a tanórán kívülitörténések maradtak meg.Majkutné Tóth Emma megfo-galmazta, a cél az, hogy olyanprogramokat, eseményekethozzon létre az iskola, ame-lyek élményt adnak. Ebbenszámít a DÖK kezdeményező-készségére. Arra kérte a Diá-könkormányzatot, hogy azidén ne csak az ötletek felvo-nultatásában legyen aktív, amegvalósításkor se fogyjon ela lendület. 

A gimnázium tantestületeis sikerorientált. Ezt bizo-nyítja az, amikor a tavalyitanév végi beszámolókban apedagógusoknak meg kellettfogalmazni, hogy mi jelentettnekik sikert az év folyamán,akkor számtalan területetfelsorakoztattak. Siker az, haa diákok kreatívan, csoport-ban együtt tudnak dolgozni,ha a fiatalok partnerek új

módszerek kipróbálásában,ha közelebb vihetik a diákok-hoz a digitális technikákat, hakitekintést tudnak nyújtaniés ez további kérdéseket szüla diákokban, ha közösen, mo-tiváltan tudnak készülni a ta-nulók a versenyekre. A taná-rok jövőbeli célja az, hogyszéles körű tevékenységgel afenti sikerfolyamat továbbbővüljön.Az igazgatónő bemutatta a9. évfolyamos tanulóknakosztályfőnökeiket: FerenczÁgnes a 9. A, André Lívia a 9.

B osztályfőnöke lesz. Öröm-mel jelentette be, hogy azidei tanévben újra lesz AFS-cserediákja a gimnázium-nak. Neay Thaiföldről érke-zett és 10 hónapot fog Ma-gyarországon tölteni. A Diá-könkormányzat köszöntötteaz új karbantartót, Cseh Zol-tánt és gratulált Horváth Jó-zsefné iskolai védőnőnek,aki a nyár folyamán állami és

városi kitüntetésekben ré-szesült. Az igazgatónő a 2019/20-astanév mottójául Fodor Ákos:Axióma című versét válasz-totta:
„Egy tökéletes
nap sem csak tökéletes
percekből épül.”Azt kívánta a diákoknak és apedagógusoknak, hogy a sok-szor tökéletlen napokbólvégül kerekedjen ki egy töké-letes tanév.

–  Bágyi Rita  –

Tanévnyitó ünnepség
a gimnáziumban

A laptopok átadása

A thaiföldi cserediák

BurSA HuNGArICA 
Felsőoktatási Önkormány-

zati ÖsztöndíjpályázatAz Emberi Erőforrások Minisztériuma a2020. évre is meghirdette a Bursa HungaricaFelsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpá-lyázatot jelenlegi felsőoktatási hallgatók, il-letve felsőoktatási tanulmányokat kezdenikívánó fiatalok számára. JászárokszállásVáros Önkormányzatának Képviselő-testü-lete csatlakozott az ösztöndíjpályázathoz. Az ösztöndíjra a települési önkormányzatterületén állandó lakóhellyel rendelkező, hát-rányos szociális helyzetű, jelenleg felsőokta-tási intézményben tanuló vagy továbbtanulniszándékozó, érettségi előtt álló fiatalok je-lentkezhetnek.A pályázati kiírás teljes szövege és a pályázásrendje 2019. október 4-től megtekinthető Jász-árokszállás Város honlapján (www.jaszarok-

szallas.hu). A pályázati adatlapot elektronikusúton kell kitölteni, és azt nyomtatott formábana szükséges mellékletekkel együtt (jövedelem-igazolások, iskolalátogatási igazolások) a Pol-gármesteri Hivatalban leadni. Az ösztöndíj elbírálása kizárólag szociális rá-szorultság alapján, a pályázó tanulmányi ered-ményétől függetlenül történik. A beérkezett pá-lyázatokat Jászárokszállás Város Önkormány-zata Képviselő-testületének a Bursa HungaricaFelsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályá-zat elbírálásának szabályairól szóló 17/2015.(VII.02.) önkormányzati rendelete értelmébenaz Egészségügyi, Szociális és Családvédelmi Bi-zottság bírálja el.Az ösztöndíjra jogosító jövedelemhatárcsaládban élő pályázó esetén 62.700,- Ft/fő;egyedül élő esetében 71.250,- Ft.A pályázatok benyújtásának helye: Polgár-mesteri Hivatal Hatósági Iroda, határideje:2019. november 5. 
–  Jászárokszállás Város Önkormányzata  –
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Jászárokszállás Város Helyi Válasz-
tási Irodája tájékoztatja az érdeklő-
dőket, hogy a helyi önkormányzati
képviselők és polgármesterek, vala-
mint a roma nemzetiségi önkor-
mányzati képviselők 2019. október
13. napjára kitűzött választásán Já-
szárokszálláson 4 polgármester-je-
löltet, 36 egyéni listás képviselő-je-
löltet és 12 roma nemzetiségi ön-
kormányzati képviselő-jelöltet vett
nyilvántartásba a Helyi Választási
Bizottság. A jelöltek a szavazólapo-
kon a választási eljárásról szóló
2013. évi XXXVI. törvény 160.§-a
alapján a Helyi Választási Bizottság
által kisorsolt sorrendben kerülnek
feltüntetésre, az alábbiak szerint:

A POLGÁrMESTEr-JELÖLTEK
SOrrENDJE:1. Birinyi János

független jelölt2. Jakus Gyula
független jelölt3. Kis-Simonné Goda Éva
független jelölt4. Gergely Zoltán
független jelölt.

A KÉPVISELő-JELÖLTEK
SOrrENDJE:1. Vona-Márkus Judit

független jelölt2. Csikós Miklós
független jelölt3. Bodor Istvánné
független jelölt4. Farkas Szilvia
független jelölt5. Kaszab Zsolt
FIdESZ-magyar Polgári 
Szövetség, Kereszténydemokrata 
Néppárt6. Éliásné Csuka Erika
független jelölt7. Varga János Tamás
független jelölt8. Kovácsné Tősér Zsuzsanna
független jelölt9. Fehér Lászlóné
független jelölt10. Guba József
független jelölt11. Szerző Sándor
független jelölt12. Jeddi richárd
független jelölt

13. Dr. Kovács Pál
független jelölt14. Czuczu Krisztián
független jelölt15. Kubacsek József
független jelölt16. Bobákné Petró Krisztina
független jelölt17. Viski róbert
független jelölt18. André Gergely
független jelölt19. Novák Zoltán
független jelölt20. Csomor János
független jelölt21. Ballagó Jánosné
független jelölt22. Szerző Csaba
független jelölt23. Gonda Csaba 
független jelölt24. Feke Mónika
független jelölt25. Gergely Béláné
független jelölt26. Csőke István
független jelölt27. Major József
független jelölt28. Dobos Zsolt
független jelölt29. Antal Péterné Szerző Ildikó
független jelölt30. Pető Judit
független jelölt31. Czuczu Attila
független jelölt32. Mezei Tibor
független jelölt33. Bordás Sándor
független jelölt34. Kaszab László
független jelölt35. Ballagó Zsolt
JoBBIK magyarországért 
mozgalom36. Nagy-Banka Boglárka
független jelölt.

A rOMA NEMZETISÉGI ÖN-
KOrMÁNyZATI KÉPVISELő-
JELÖLTEK SOrrENDJE:1. Baranyi Zoltán

Fiatal Romák országos Szövetsége2. Fehér Ferenc
Fiatal Romák országos Szövetsége

3. Lólé Csaba
Fiatal Romák országos Szövetsége4. Szajkó Miklós
Fiatal Romák országos Szövetsége5. Czuczu Andrásné
„luNGo dRom” országos Cigány
érdekvédelmi és Polgári Szövetség6. Váradi Gabriella
magyarországi Nemzeti-, Etnikai 
Kisebbségek érdekvédelmi
Egyesülete7. Oláh Erika
magyarországi Nemzeti-, Etnikai 
Kisebbségek érdekvédelmi
Egyesülete8. Németh Tünde
„luNGo dRom” országos Cigány
érdekvédelmi és Polgári Szövetség9. Szabó Gabriella
magyarországi Nemzeti-, Etnikai 
Kisebbségek érdekvédelmi
Egyesülete10. Oláh Pál
magyarországi Nemzeti-, Etnikai 
Kisebbségek érdekvédelmi
Egyesülete11. Ördög Tiborné
„luNGo dRom” országos Cigány
érdekvédelmi és Polgári Szövetség.

A polgármester-jelöltek közül ér-
vényesen szavazni csak 1 jelöltre
lehet. Az üresen hagyott szavazólap –a képviselő-jelölteknél és a roma nem-zetiségi önkormányzati képviselő-je-lölteknél is – érvénytelennek minősül.

A településen megválasztható
önkormányzati képviselők száma
8 fő, azaz a képviselők közül érvé-
nyesen szavazni maximum 8 je-
löltre lehet, és az a 8 jelölt lesz kép-viselő, aki a legtöbb szavazatot kapja.

A településen megválasztható
roma nemzetiségi önkormányzati
képviselők száma 5 fő, azaz a nemze-tiségi képviselők közül érvényesen sza-vazni maximum 5 jelöltre lehet, és az az5 jelölt lesz nemzetiségi önkormányzatiképviselő, aki a legtöbb szavazatotkapja. A nemzetiségi önkormányzatiképviselők választásán a nemzetiségiönkormányzati képviselő-jelöltekrecsak azok a választópolgárok szavaz-hatnak, akik legkésőbb 2019. szeptem-ber 27. napján 16:00 óráig nemzetiséginévjegyzékbe vetetik magukat.

–  dr. Gábris Emese  –
jegyző, HVI vezetője

TáJéKoZTATáS A 2019. éVI
ÖNKoRmáNyZATI éS NEmZETISéGI ÖNKoRmáNyZATI

VálASZTáSoKoN INduló JElÖlTEK SZAVAZólAPoN VAló SoRRENdJéRől

Az óvodákban és az iskolá-ban elkezdődtek a vetemé-nyeskertek őszi munkálatai(a maradék termések beta-karítása, gyomtalanítás, ásás,rotálás, málna és piszke met-szése, szamóca pótlása stb.).Szeptember 17-én Szolno-kon, a városházán voltunk aCivil Információs Centrumszervezésében megtartotttájékoztató rendezvényen,

ahol a civil szervezetek hely-zetéről és a következő pályá-zatokról kaptunk tájékozta-tást.Szeptember 18-án a JászHázban tartottuk a szokásosnyárbúcsúztatót. MóczárSándorné elnökasszony be-számolójában ismertette azeltelt időszak eseményeit. Azelkövetkezendő feladatokmegbeszélése után a bog-

rácsban készült babgulyástkóstolhattuk meg, majd atagtársaink által készítettfinom házi sütemények mel-lett késő délutánig tartott abaráti hangulatú beszélge-tés.Ez évben is lesz alma éshagyma vásár (október 9-én), pontosabb információta városi hirdetőtáblákonkaphatnak majd.

Jelenlegi információinkszerint október 10-én érke-zik a 100 éves Bálint gazda(Bálint György), megláto-gatja a két helyi óvodát és aziskolát. Programjukban sze-repel a helyszíneken 1-1 gyü-mölcsfa elültetése, majd azóvodásoknak és az iskolá-soknak kultúrműsort adKalap Jakab csapata.
–  Nádas Illés  –

Szeptemberi események – 
Kertbarát Kör
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2019. augusztus 11-én cso-dálatosan szép, napfényes reg-gelre ébredtünk. A Jóistenmegadta, hogy az 1936 ótamegőrzött hagyományt, Máriamennybevételének ünnepét,Nagyboldogasszony napjátNagyárkon ünnepelhessükmeg. Az előkészületek husza-dik alkalommal is megvoltak,az összefogás eredménye volt,hogy az iskola területéről a fűidőben levágásra került, az útkerékpárral való járhatóvá té-telét előbb a TSz, majd az ön-kormányzat támogatásával aVárosgondnokság is lehetővétette. A szentmiséhez a kellé-keket néhány éve a nagyár-kiak oldják meg utánfutóval, aVárosgondnokság viszont ülő-alkalmatosságot biztosít a je-lenlévőknek, akik között kö-szönthettük a nagyárkiakonkívül Gergely Zoltán polgár-mestert, az alpolgármestert, aváros és az egyház képviselő-testületének tagjait, CsikósMiklós emeritus jászkapitánytés a csányi vendégeket is.Elsők között egypercesnéma felállással emlékeztünkazokra a hajdan itt élő tanyásgazdákra, hozzátartozóikra,tanítóinkra, osztálytársainkra,akik már nem lehetnek közöt-tünk. Ezek után visszaemlé-keztünk az eltelt húsz évre.A 2000-es év nemcsak a 21.század kezdetét jelentette anagyárkiak számára, hanem33 év elteltével újra szólt anagyárki iskolakápolna romja-inál és a még meglévő, felújí-tott keresztnél augusztus 13-án, a Nagyboldogasszony napibúcsúkor a harang, melyetFarkas Miklósnak, az akkoriGazdakör elnökének ötletealapján négyökrös szekérrelhoztak ki a szentmise kezde-tére és a bevonulásnál a Görbe

kovács keresztjétől gyalog kí-sértük a zárda épületéhez. Akiállítási képeink is híven tük-rözik a 2000 óta eltelt idő-szakra való készülődésünket,az első évben mily sokan összetudtunk jönni a terep rendezé-séhez, mára már bizony meg-fogyatkoztunk. Sokáig PappFerenc traktorral, későbbAntal Alajos lovas fogatával se-gítette a tereprendezést, máramár esetleg utánfutó maradt.Szembesültünk azzal, hogy akereszten lévő szobrok eléggémegcsonkítottak voltak. SzabóJános és felesége anyagilagvállalták a kereszt rendbetéte-lét és a korpusz kijavíttatását. A harang a plébánia egyikraktárában húzódott meg 33évig, ami kitisztíttatásra kerültszintén 2000-ben. Nagy Bé-láné Bobák Éva faanyagot biz-tosított, a zárda udvarán talál-ható haranglábat, ahonnanévente a búcsú napján levé-telre került a harang és itt, ahelyszínen hívta a harangszószentmisére a híveket, MolnárFerenc és Kaszab Ignác készí-tette el. Azt hiszem, ez a mainappal utoljára történt meg,

de bízunk benne, hogy a ké-sőbbiekben is méltó helyre fogkerülni a nagyárkiak harangja.

Minden évben buzgón ké-szültünk a nagyárki búcsúra,de néhány alkalommal azidőjárás beleszólt és akkor aSzentháromság-templom-

ban lett megtartva a szent-mise. Ilyenkor a búcsú utániösszejövetel más és más he-lyen volt. Első évben a PetőfiMűvelődési Házban, majd aBúzavirág Étteremben, ké-sőbb a Jász Házban, az

utóbbi alkalmakkor pedig aSzent István Közösségi Házadott otthont a baráti be-

szélgetéseknek és szerényvendéglátásunknak.Mihelyst az út engedte,többen kijöttünk pótolni aSzűz-anyához való fohászun-

kat a nagyárki keresztnél.Emlékezetes maradt, azt hi-szem, mindannyiunk szá-mára a családias birkapör-költ főzés és az elkészült ételelfogyasztása a búcsúk alkal-mával. Több éven keresztül pró-báltuk újabb és újabb dol-gokkal gazdagítani az össze-jövetelt, és a régmúltat visz-szahozni. Az 1938-ban anagyszüleink (Görbe Sándorés Görbe István) által készít-tetett lobogók 2001-ben fel-újításra kerültek az unokákrészéről. Ugyancsak 2001-ben Tóth P. János és testvére,Tóth P. Alajos az ártézi kutatfelújította, de a kút ilyen for-mában nem sokáig adta avizet és ezek után Nagy Bé-láné Görbe Anna 2005-benúj kutat fúratott, ami szivaty-tyúval napjainkban is advizet.

2004-ben a Nagyárokhoztartozó tanyás gazdák neveitlemeztáblán megörökítetteSzabó János, majd 2005-benmárványkő állítódott az isko-

lakápolna és az itt tanító taní-tóink emlékére, melyet min-den évben megkoszorúzunka szentmise végén. 2009-bena nagyárki keresztet áttisztít-tatta özvegy Szabó Jánosné.Ugyanebben az évben az ösz-szegyűjtött osztálycsoportké-pekből kiállítást rendeztünk,aminek következménye, hogy2011-ben megjelent Volt egy-szer egy nagyárki tanyai is-kola című könyvem, melybőlmég néhány eladó darab kap-ható a nyomda megbízásából.A 2011-es év volt az, amikoraz iskola területén lévő romotKaszab Manó kihordta mar-kolóval, meglepetésünkre aziskola alapterülete megtalá-lásra került. Nosztalgiázha-tunk, hogy hol mi volt! 2016-ban emlékeztünk a 80 éve föl-szentelt keresztre.Most pedig 2019-ben, a 20.nagyárki búcsú tiszteletére azeltelt időszakból ragadtunk kifényképeket kiállítási anyag-nak. Évek óta szerettünk volnafákat is telepíteni, de a nagyszárazságok miatt nem ma-radnak meg, ehhez még hoz-zásegítenek télen az éhező ál-latok is. Azt hiszem, ezek avisszaemlékezések továbbvisznek bennünket a rég-múltba, oda, ahová egykoronszülettünk, éltük gyermekko-runkat, gondolatban újra itt-hon vagyunk, talán ezeknek azösszejöveteleknek is ez a leg-főbb mondanivalója.  Emléke-inket erősíti a megmaradt ke-reszt, a harang, az iskola alap-területe és az emléktábla.

Végezetül távollétébenminden jót kívántam annaka tanárnőnek, Nagy Jusztiná-nak, aki itt tanított 1949 és1952 között. Ugyancsak tá-

vollétükben köszöntöttemazokat a nagyárkiakat is,akik itt jártak iskolába, itt, atanyavilágban éltek és 90–100 év között vannak. Istenéltesse őket családjuk köré-ben jó egészséggel még so-káig!Ezek után Birinyi János, azEgyház képviselő-testületénekvezetője köszöntötte Ríz Attilakáplán atyát és a harangszó el-hangzása után elkezdődött abúcsúi szentmise, ahol elsőkközött köszönetét fejezte ki azatya az előkészületekért. Arésztvevők felé kifejtette, hogyez a ragaszkodás, a Szűzanyatisztelete maradjon meg mind-annyiukban és legyen példaér-tékű az utókor számára. A szo-kásnak megfelelően búcsúikörmenettel fejeződött be aszentmise, ezek után az em-léktábla került megkoszorú-zásra. A nagyárkiak vendéglá-tása most sem maradt el, ami-hez hozzátársult a kötetlen be-szélgetés, a visszaemlékezéseka régmúltról.A déli harangszó már rég el-hangzott, amikor kezdtük ösz-szepakolni a kellékeket és né-hány kocsi kíséretével kísér-tük „haza” a harangot, bízvaabban, hogy méltó helyen hall-hatjuk majd a későbbiekbenhangját, de ettől függetlenül aNagyboldogasszony napi bú-csút, ha a Jóisten jó időt ad, akésőbbiekben is Nagyárkonszeretnénk megtartani. 
–  Tóth lászlóné 

Görbe Zsuzsanna  –

Szerkeszti:
a szerkesztőbizottság

Kiadja: 
Városi Könyvtár, 
Jászárokszállás 

Főszerkesztő:
André Béla

Felelős kiadó:
Paksi Csabáné

Telefon/fax: 57/531-040
E-mail: jaszvidek@gmail.com

ISSN 1219-6525

Szedés, tördelés:
Nedal Network Kft.

Nyomdai munkák:
PR-Innovation Kft.

Készült: 1 250 példányban

16  Jászvidék •   2019. szeptember 27.

Jászárokszállás immár máso-dik alkalommal ad otthontennek a nagyszerű rendez-vénynek, ahol az íjász harcosokegy baráti viadal keretébenmérhetik össze a tudásukat.Úgy tűnt, hogy a kora reggeliborús idő nem vette kedvét azembereknek és csak jöttek, jöt-tek a versenyzők és az érdek-lődők, így a rendezvény látoga-tottsága bőven túlmutat a ta-valyi létszámon. Ez egy kicsitnekünk, a Tarnamenti ÍjászKlubnak is elismerés, miveltényleg igyekeztünk, erőn felül,mindent beleadva egy színvo-nalas versenyt rendezni. Per-sze azt is szeretnénk hinni –látva az íjászokat, akiknek ezvolt az első versenyük –, hogyegy picit nekünk is részünkvan abban, hogy egyre népsze-rűbb az íjászat a Jászságban. 

A helyszín ezúttal is aPeres-laposi horgásztó éskörnyéke volt, ebben a gyö-nyörű környezetben bújtakmeg a különféle célok, amiketa versenyzőknek le kellettküzdeniük. Az egyre romlóidőjárás ellenére is nagyon jóhangulatban küzdötték átmagukat a kihívásokon ver-senyzőink. A jól megérdemeltebéd után pedig, a legjobbakátvehették jutalmukat Ger-gely Zoltán polgármestertől.Köszönjük mindenkinek, akiellátogatott hozzánk és azok-nak, akik segítettek abban,hogy jól sikerüljön ez a versenyis, nem utolsó sorban támoga-tóinknak, akik lehetővé tették,hogy feltegyük városunkat azíjászversenyek térképére! 
–  Füleki Péter  –

Idén is megrendezésre
került a hagyományőrző íjászverseny

A huszadik Nagyboldogasszony napi búcsú a Nagyárkon


